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JAARREDE 71e ALGEMENE LEDENVERGADERING, 27 februari 2024 te Ugchelen/Apeldoorn 
 
Geachte leden, ere-leden, belanghebbenden en belangstellenden, dames en heren, 
 
Namens het bestuur van Uw brancheorganisatie wil ik u van harte welkom heten op onze 71e 
Algemene Ledenvergadering (ALV)! Namens de BOVAK, het voltallige bestuur & onze secretariaat 
medewerker, wensen wij u zowel privé als zakelijk, alle goeds toe voor het aankomende 
kermisseizoen en tevens een vruchtbare vergadering!  
 
In het bijzonder wil ik de volgende personen hartelijk welkom heten; 

• Onze ereleden, dhr. Bertus Flikkema dhr. Karel Swinkels en dhr. Ab Kabalt  
• Namens de VBVK (Vrouwenbond van Kermisexploitanten) secretaris mevrouw Fransina 

Sipkema-Van der Muur (en tevens hun nieuwe bestuurslid Fabina Visser) 
• Namens Stichting Rijdende School, directeur mevrouw Nora Booij 
• De landelijke aalmoezenier voor het kermis- en circuspastoraat, de heer Bernhard van 

Welzenes 
• Namens Bureau de Kermisgids, Sebastiaan Vonk, Sander Willemstein & Joey Boer 
• Namens onze zusterorganisatie NKB, de nieuwe kwartiermaker Ad Jongenelen 
• Namens de Vereniging Gezamenlijke Kermisbeheerders (VGK) Ruud de Dreu & Henk Neven 

 
Allereerst wil ik uit diep respect en waardering eerst een moment van stilte in acht nemen om 
hen te gedenken waarvan wij het afgelopen verenigingsjaar afscheid hebben moeten nemen. 
Mag ik u vragen (voor zover dat voor u mogelijk is) hiervoor te gaan staan en een moment van 
stilte in acht te nemen 
 
BEDANKEN 
Voordat ik u meeneem naar een korte terugblik over 2023, wil ik graag eerst van de gelegenheid 
gebruik maken om hier, na mijn achtste jaar als voorzitter, een aantal mensen te bedanken die mij (en 
ons, de BOVAK) in het afgelopen jaar ondersteund hebben, soms voor rugdekking zorgden, mij bij 
besprekingen in het land begeleiden, hun kennis met mij hebben gedeeld, etc. 
 

• De ruggengraat van onze interne organisatie, Wim van Stiphout, vanaf zijn werkplek in Cuijk. 
Nu afgelopen jaar de financiële administratie weer helemaal op orde was/is kon er veel tijd 
besteed worden aan zowel de website van de BOVAK als ook van de ESU-UFE. Beide zijn 
momenteel compleet ‘up to date’ en worden dagelijks bijgehouden. Ook de ledenpas is in 
een nieuw jasje gestoken en weer helemaal terug van weggeweest. Het secretariaat draait 
op volle toeren. 

• Daarnaast uiteraard ook dank aan mijn bestuursleden. Zeker de nieuwe bestuursleden wil ik 
even apart benoemen; hun ‘ballotagejaar’ zit erop. Freek Terpstra, Dicky van Griensven jr. en 
Ráchel van Meetelen. Blij dat de beide heren zich verkiesbaar hebben gesteld. We zijn een 
goed team. Ieder met zijn eigen inbreng en toegevoegde waarde. Helaas voor ons hebben we 
eind oktober vorig jaar al afscheid moeten nemen van Ráchel. Zij had de ultieme kans en 
enorme uitdaging om op plek 3 op de lijst van de PVV deel te nemen aan de Tweede 
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Kamerverkiezingen. De rest is al geschiedenis want ‘onze’ Ráchel zit ondertussen op het 
pluche in het parlement en daar kunnen wij alleen maar heel erg veel respect voor tonen en 
trots op zijn. Los van haar inbreng die ze nu al voor onze branche heeft weten te 
bewerkstelligen. 

• Ook onze collega’s van Bureau Dé Kermisgids die ons, maar zeker ook Wim, met raad en 
daad terzijde staan. 

• De samenwerking met ONL voor Ondernemen te Den Haag, die in 2023 10 jaar bestond en 
waar Hans Biesheuvel na 10 jaar pionieren plaats heeft gemaakt voor zijn opvolger in de 
persoon van oud-VVD Tweede Kamerlid Erik Ziengs. 

• En tenslotte u als leden, als exploitanten, voor uw vertrouwen, het delen van persberichten 
grotendeels kermis gerelateerd, het informeren over plaatselijke bijzonderheden en het 
betrekken bij veel vertrouwelijke zaken, plannen en ambities.  
  

TERUGBLIK 2023 
Aan het begin van dit nieuwe jaar kijken we altijd nog even terug op het afgelopen jaar. In de 
afgelopen 2 maanden, de eerste 4 edities van ons vakblad Dé Kermisgids, als mede ook via social 
media, heb ik getracht een zo compleet mogelijk beeld van de vele mooie maar helaas ook enkele 
minder mooie gebeurtenissen in 2023 weer te geven in zowel woord als beeld. De verschillende 
nationale en plaatselijke dossiers (en daarmee dus ook onze werkzaamheden) zijn (in willekeurige 
volgorde) afgelopen jaar geweest:  
 

• Zero Emissie / milieuzones, verbieden van ‘oude’ dieselauto’s, bestelbussen en 
vrachtwagens. Maar wanneer je betaalt dan mag je er wel in! Er is landelijk een brandbrief 
verspreid  tezamen met de CVAH, NKB, Circuspunt en SRS waarmee we de plaatselijke (en 
afgelopen week ook de minister van EZ) politiek informeren en tevens als persbericht is 
ingezet. 

• Terugdringen van het gebruik van plastic bekers, bestek en verpakkingsmateriaal. Inzet van 
statiegeldbekers 

• Druk op het behoud (en mogelijk verlies aan arbeidsterrein) aan arbeidsterrein in de grotere 
steden vanwege herinrichting, bebouwing (verstedelijking) en vergroening van huidige 
kermisterreinen (stadspleinen) zoals o.a. Hengelo, Apeldoorn, Ouderkerk aan de Amstel, 
Assen, Hoorn, Deventer, Best, Volendam, Den Haag, Didam, Sint Michielsgestel, Groningen, 
Dordrecht & Tilburg en dit rijtje is bij lange na nog niet volledig! Wat opvalt is dat we ook bij 
steeds meer kleinere gemeenten als stakeholder aan tafel zitten. Dat is onder andere het 
resultaat geweest van een mailing naar alle huidige 342 gemeenten waarin wij ons als 
kermisbond (wederom) hebben voorgesteld. 

• Strijd met de horeca om de m2 & geluidsoverlast. De plaatselijke horeca (en bepaalde 
supermarktketens) eisen steeds meer m2 aan schaarse openbare ruimte (publiek domein) 
voor zichzelf op. Samenwerking met de horeca (en centrummanagers) wordt steeds lastiger 
(dubbele agenda’s zoals in Tilburg met het BMT als ook Venray, Someren) 

• Stikstofproblematiek Natura 2000 gebieden / Omgevingswetgeving 
• Aantal verzekeraars neemt af, premies nemen toe (o.a. effect van incidenten met attracties), 

lastig om vrachtwagens en salonwagens verzekerd te krijgen 
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• Druk vanuit de plaatselijke politiek om te verduurzamen (geen aggregaten, inzet van 
accupakketten, verbod op het afsteken van traditioneel vuurwerk). Wat betreft 
verduurzamen binnen onze branche neemt Nora Booij ons zo dadelijk mee in de 
ontwikkelingen bij de Stichting Rijdende School.  

• Teruglopen van salonwagenterreinen (voortbestaan SRS staat daardoor onder druk) waarbij 
wij in veel gevallen zelf de boosdoener zijn. Afval op het terrein achterlaten, het niet naleven 
van de BGBOP-regels waardoor we met name in de nachtelijke uren niet of nauwelijks 
bereikbaar zijn voor de hulpdiensten én het exorbitante gebruik van stroom wat tot 
torenhoge afrekeningen leidt. 

• Vastgestelde deelnametarieven (ritprijzen) door de plaatselijke overheid versus 
kostenstijgingen waar we zowel als particulier als ook qua bedrijf mee te maken hebben. 

• Afgelopen jaar is de Handreiking vergunningentraject kermissen door de VNG uitgeven Het 
betreft hierbij een advies vanuit de VNG richting alle 342 gemeenten.  

• Steeds meer eisen & regeldruk vanuit veiligheid(regio) (vroeger dicht, meer beveiliging, geen 
alcohol verkoop, omhekken van kermisterrein) à sneeuwbaleffect (effect rellen A’dam) 

• Voortbestaan internaten / bakhuizen voor onze jeugd zodra meereizen en onderwijs via de 
Rijdende School niet meer mogelijk is (deelname stakeholdersoverleg Meander) 

• De huisvestingsproblematiek van onze kermisondernemers en met name de jongere 
generatie in onder andere Apeldoorn, Rotterdam en Deventer zit nog altijd in een fase van 
projectgroepen, behoefteonderzoeken en gebiedsinventarisaties. We zitten overal aan tafel, 
tezamen met collega’s die persoonlijk erbij betrokken zijn. 

• Europese invloed i.v.m. wet- & regelgeving omtrent het fenomeen ‘schaarse vergunningen’ 
(problemen met vaste standplaatsen en ambulante handel). De uitgifte van schaarse 
vergunningen kan naast de ‘vaste’ standplaatsen voor onze oliebollenkramen tijdens de 
laatste maanden van het jaar ook van invloed zijn op het gunningtraject van gemeenten naar 
de aloude verenigingen en stichtingen die al sinds jaar en dag als soort van ‘verkapte 
subsidieregeling’ jaarlijks in het bezit komen van de ‘rechten’ om een kermis te organiseren. 
Mist een gemeente geen (kermis/evenementen)beleid heeft geldt ook hier tegenwoordig 
vaak; ‘wie het eerst komt, wie het eerst maalt’. 

• Viering ‘Wereld Kermis Maand September’ uitbouwen tezamen met borgingsacties rondom 
het verkregen predicaat ‘immaterieel erfgoed’ (historische route middels o.a. zeilen op 
bouwhekken, voormalige rijdende school als rijdend museum, benutten van het fenomeen 
‘1000 jaar kermis’) 

• Tenslotte de werkzaamheden voor de ESU-UFE, voornamelijk het veelvuldige contact met 
het dagelijks bestuur bestaande uit Steve Severeins in België en Albert Ritter in Duitsland. 
Het vertegenwoordigen van zowel de BOVAK (met vaandel) als de ESU tijdens voornamelijk 
jaarlijkse festiviteiten in buurland Duitsland. Als Vicepresident Financiën is Nederland 
verantwoordelijk voor de facturatie, boekhouding en de gehele viertalige website. Één van 
de onderwerpen waarmee we momenteel vanuit de ESU bezig zijn is een uitzondering / 
ontheffing op het loodgebruik in de vrije natuur waardoor onze schietsalons nu zelf in de 
spreekwoordelijke gevarenzone zijn beland. Daarnaast zijn intern bezig om de ESU-UFE 
definitief statutair vanuit Luxemburg naar Nederland te halen en daarmee geheel vast te 
leggen volgens de Nederlandse wet- en regelgeving. Voornaamste reden is het blokkeren 
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door de ABN AMRO van onze tegoeden omdat we vanwege de vestiging in Luxemburg niet 
over een Nederlandse KvK-nummer beschikken. 

 
Met deze kleine bloemlezing heeft U kunnen ervaren waar de BOVAK het afgelopen jaar steeds weer 
probeert tijdig op alle terreinen uw belangen te behartigen en te verdedigen. Doch ook hierbij is 
natuurlijk de eigen verantwoordelijkheid van de individuele ondernemer om zijn/haar zaken op orde 
te hebben en te houden belangrijk. Middels de contributie kan de vereniging in stand blijven. Het 
moet dan ook voor alle leden overduidelijk zijn dat het tijdig betalen van de contributie van 
essentieel belang is voor een gezonde bedrijfsvoering van uw belangenvereniging. Zo meteen meer 
over onze financiën. 
  
TENSLOTTE 
Om onze vergadering constructief te laten verlopen is het belangrijk Uw kermishart te laten spreken 
en mee te doen met de dialoog welke wij vooral in het tweede deel van de vergadering willen 
bewerkstelligen. Want zoals U weet, U als lid bent het hoogste orgaan van onze vereniging en wij 
stellen Uw mening en bijdrage daarom zeer op prijs! Overigens niet alleen nu maar ook door het jaar 
heen en tijdens het kermisseizoen. Ook onze gasten en jullie introducés staat het vrij om deel te 
nemen aan de discussie echter is het voor een gedegen verslag van deze vergadering absoluut 
noodzakelijk om vooraf even uw naam te noemen. 
  
Dames en heren, ik ben aan het einde gekomen van mijn achtste jaarrede, ben ondertussen gestart 
aan mijn 9e jaar als uw voorzitter, woordvoerder en persvoorlichter. Ik wil hierbij nogmaals de 
BOVAK-bestuurders, alle BOVAK-adviseurs maar vooral onze secretariaatsmedewerker, evenals onze 
correspondenten van Dé Kermisgids in het land bedanken voor het vele werk dat in het afgelopen 
jaar weer is verricht in het belang van alle bij de BOVAK aangesloten leden. Het was een voorrecht 
om het afgelopen jaren wederom uw voorzitter te mogen zijn en de kermisbranche uit hoofde van de 
BOVAK zowel nationaal als internationaal te mogen vertegenwoordigen. 
 
Ik wens U allen een prettige en goede vergadering toe en bij deze verklaar ik de vergadering voor 
geopend! 


